
Protokół sesji nr XXXV/20 
Rady Miejskiej w Siechnicach  

z dnia 10 grudnia 2020 r. 

Obrady rozpoczęto o godz. 08:00 w zdalnym trybie obradowania. 

Po sprawdzeniu quorum, sesję nr XXXV/20 Rady Miejskiej w Siechnicach otworzył  
i obrady prowadził przewodniczący Rady Miejskiej Roman Kasprowicz. 
W sesji uczestniczyło 21 radnych (online), Burmistrz Milan Ušák, Sekretarz Barbara Kosterska, 
kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego w Siechnicach, radca prawny. 
Porządek obrad: 
1. Wnioski do porządku obrad. 
2. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji. 
3. Informacje i komunikaty Burmistrza. 

4. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniający uchwałę budżetową na rok 2020 Gminy Siechnice. 

5. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Siechnice. 

6. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji  
w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Siechnic. 

7. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Siechnice” 

8. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunal-
nej Sp. z o.o. z/s w Świętej Katarzynie na lata 2020-2027”. 

9. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyznaczenia aglomeracji Siechnice. 
10. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Pro-

blemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Siechnice na rok 2021. 
11. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny  

w Gminie Siechnice na lata 2021-2023. 
12. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Prze-

mocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Siechnice na 2021 rok. 
13. Interpelacje i zapytania radnych- w formie pisemnej. 
14. Wolne wnioski - w formie pisemnej. 

 
Ad.1.  Wnioski do porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że z porządku obrad wycofuje się pkt. 9 projekt uchwały w sprawie 

aglomeracji Siechnice który będzie omawiany na sesji w dniu 30 grudnia 2020 r.  Radni nie zgłosili więcej 

uwag do porządku obrad. 

Za zatwierdzeniem nowego porządku obrad XXXV sesji głosowało 21 radnych. 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że w miesiącu grudniu br. odbędzie się 

sesja, którą zaplanowano na 30 grudnia br. 

Wpłynęły cztery zapytania. Na jedno zapytanie została udzielona odpowiedzieć, trzy są w trakcie 

przygotowań do odpowiedzi. Brak interpelacji. Przewodniczący przypomniał radnym o złożeniu korekty 

oświadczenia oraz poinformował radnych o konieczności wstrzymania się od udziału  

w głosowaniu, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego.  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Nowiński podziękował radnej Karolinie Mońcy, która pomagała 

w przekazaniu kilkudziesięciu pakietów ochrony biologicznej dla stacji pogotowia ratunkowego we 

Wrocławiu przy ulicy Ziębickiej. Złożył również podziękowania mieszkańcom, Burmistrzowi oraz 

radnym, którzy brali udział w akcji sadzenia drzew na terenie Siechnic i za wsparcie tej inicjatywy. 



Posadzonych zostało 600 drzew na terenie gminy Siechnice. Kolejne nasadzenia planowane są na 

wiosnę. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Piotr Gądziński zawnioskował, aby na Komisji 

Budżetu i Finansów prace nad projektem budżetu na rok 2021 odbywały się w pełnym składzie Rady, 

zgodnie z zapisami statutu. Pierwszy termin komisji zapanowano na 17 grudnia br. na godz.15:00. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy Michał Młyńczak poinformował  

o terminie komisji, która odbędzie się 22 grudnia br. Spotykanie poświęcone będzie drugiemu etapowi 

konsultacji w związku z rozbudową Centralnego Portu Komunikacyjnego i przebiegu tras przez naszą 

gminę. Posiedzenie komisji w sprawie zagrożeń powodziowych odbędzie się w styczniu a w zakresie 

omówienia kontroli SISK na początku lutego o godz. 9:00. Terminy zostaną podane na e-sesji. 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Jarząbek poinformowała o zakończonej kontroli 

Siennickiej Inwestycyjnej Spółki Komunalnej. Komisja Rewizyjna przyjęła protokół z kontroli, który jest 

dostępny w biurze Rady. Zachęciła wszystkich radnych do zapoznania się z protokołem komisji 

kontrolnej z przeprowadzonej kontroli i omówienia na komisji gospodarczej. 

Przewodniczący Klubu PiS Andrzej Dulski poinformował, że w ramach funduszów 

samorządowych rząd Prawa i Sprawiedliwości przekazał kolejne 3 000 000,00 zł. na inwestycje  

w Gminie Siechnice. Podziękował za wsparcie Pawłowi Hreniakowi. 

Ad. 3. Burmistrz Milan Ušák poinformował o zakończonym przez ekspertów Politechniki 

Wrocławskiej kompleksowym opracowaniu systemu wodociągowego dla całości gminy i w związku  

z tym dzisiaj odbędzie się narada w ZGK, w której będzie uczestniczył i o godzinie 9:40 opuścić sesję. 

Drugi komunikat burmistrza zawierał podziękowania wszystkim organizatorom i uczestnikom, którzy 

brali udział w sadzeniu drzew na terenie gminy. 

Poinformował, że na stronie internetowej Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego została zamieszczona 

lista dotacji udzielonych z drugiej transzy rządowego funduszu inwestycji lokalnych. Gmina zgłosiła kilka 

projektów i uzyskano dofinansowanie nie tylko na szkołę w Radwanicach 1 000 000,00, ale też 

1 000 000,00 zł na wodociąg łączący rejon ronda w Żernikach Wrocławskich i Iwinach w kierunku 

centrum Żernik. Jest to bardzo ważna sieć, która zapewni dostawy do Żernik Wrocławskich głównie z 

wody wrocławskiej czy też z innych źródeł, która będzie trafiać do sieci w rejonie Iwin oraz mniejszy 

wodociąg od ronda właśnie w kierunku tak zwanych strych Iwin, pod torami kolejowymi  

w ulicy Brochowskiej również dostał dofinansowanie kwotą 500 000,00 zł. Również 500 000,00 zł 

otrzymał projekt rozbudowy i modernizacji starej remizy OSP w Siechnicach.  

W ubiegłym tygodniu spotkał się z nowym prezesem i nowym członkiem zarządu oraz doradcami 

Kogeneracji w sprawie przyszłej budowy nowej elektrociepłowni. 

Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz - dodał, że Kogeneracja uzyskała pozwolenie na 

budowę, i  czeka na uprawomocnienie się pozwolenia. Przekazał również informację, iż do biura Rady 

wpłynęło pismo Burmistrza z prośbą o organizację posiedzeń komisji w godzinach pracy urzędu. 

Informacja została przesłana do przewodniczących komisji. Jest to związane z dostępnością 

kierowników Wydziałów i pracowników merytorycznych. 

Ad.4.  Wnioskodawcą projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę budżetową na rok 
2020 Gminy Siechnice jest burmistrz. 
Skarbnik Krystyna Chmura przedstawiła, iż że projekt zmieniającą uchwałę budżetową zawiera dwa 

punkty. Pierwszy punkt dotyczy kwoty 50 000,00 zł. na wycinkę drzew a drugi upoważnienie dla 

Burmistrza do udzielenia poręczenia w wysokości 21 902 500,00 zł. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 7 grudnia br. zgłoszono 28 poprawek autorskich.  

W większości były to wnioski skierowane przez kierowników wydziałów i kierowników jednostek 



organizacyjnych oraz informacje Wojewody Dolnośląskiego o przyznaniu wyższej kwoty dotacji, która 

dotyczy głównie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Wpłynęła również informacja z Ministerstwa 

Finansów o zwiększeniu kwoty subwencji, co zostało omówione na posiedzeniu komisji. 

Ulega zmianie treść punktu 10 uzasadnienia, w którym biuro funduszy dokonuje korekty i zmniejsza 

plan wydatków o kwotę 739 011,41 zł. Spowoduje to, że ogólnie deficyt ulegnie zmniejszeniu o kwotę  

1 362 889, 57 zł. Różnica między tymi pozycjami wynosi 113 912,80 zł. Druga korekta związana jest  

z błędem przeliczeniowym i ta korekta spowoduje, że kwota ogólna dochodu nie ulegnie zmianie, ale 

dokonane będzie przesunięcie między dochodami majątkowymi a dochodami bieżącymi. 

Ulega zmianie kwota wydatków ogółem i będzie wynosiła 205 070 603,10 zł. Z tego kwota wydatków 

bieżących to 155 482 505,73 zł i kwota wydatków majątkowych 49 588 090,37 zł w tym wydatki 

inwestycyjne na 47 636 097,37 zł. 

W paragrafie drugim w pkt. 2 dodaje się ust 4 o brzmieniu „4. ustala się maksymalną wysokość 

udzielanych w roku budżetowym poręczeń i gwarancji w kwocie 21 902 500,00 zł.” Ustala się deficyt  

w kwocie 31 742 399,06 zł. Ustala się przychody budżetu w kwocie 40 897 381,06 zł. Wolne środki, 

które pozostają po rozdysponowaniu z całej kwoty dotychczasowej, to kwota 5 579 599,49 zł. 

W związku z oceną możliwych ostatecznych wpływów z tytułu udziału w CIT i PIT skarbnik 

poinformowała, że dochody z tytułu udziału w podatku dochodowym CIT za okres od stycznia do 

listopada wynoszą około 1 600 000,00 zł. W uchwale plan jest na poziomie 1 950 000,00 zł, w związku  

z tym jest do obserwacji czy plan w takiej wysokości nie będzie zbyt wysoki i w pełni zrealizowany do 

planu założonego na początku roku. Natomiast wpływy z tytułu udziału w podatku dochodowym od 

osób fizycznych PIT za okres styczeń - listopad wyniosły po zaokrągleniu 38 500 000,00 zł. Natomiast 

plan jest w wysokości 44 296 990,00 zł i do wykonania tego planu brakuje 5 800 000,00 zł.  

Rozliczenia udziałów i kwalifikowania do dochodu w roku 2020 będą odbywać się będzie jeszcze  

w styczniu przyszłego roku w zakresie dochodów z tytułu PIT. Jeśli chodzi o wpływy z tytułu CIT, to będą 

kwalifikowane do roku 2020 przez pierwszy kwartał roku 2021. 

Burmistrz Milan Ušák przekazał informację o wysokości dotacji, które gmina uzyskała ze źródeł 

krajowych i unijnych za 10 lat włączając ten rok.  W latach 2010-2020 wartość ogółem projektów z 

dofinansowaniem ze źródeł krajowych było 58 595 000,00 zł w tym są i projekty miękkie  

i inwestycyjne a dofinansowanie ze źródeł krajowych w zaokrągleniu do pełnego procenta to było 47% 

kwota 27 516 945,00 zł.  Wartość projektów z dofinansowaniem unijnym łącznie wynosiło 147 

259 540,00 zł i dofinansowanie 74 960 000,00 zł w zaokrągleniu do pełnego procenta na poziomie 51% 

ogółem dofinansowania.  Widać pewną proporcje jest to niecałe 3 razy więcej, jeżeli chodzi  

o dofinansowanie z budżetu unijnego. Dofinansowanie z funduszu Covid w tym roku otrzymano  

7 770 000,00 zł. W drugiej transzy otrzymano 3 000 000,00 zł. Burmistrz ma nadzieję, że w grudniu br. 

zostanie ogłoszona nowa lista. Złożony został wniosek o dofinansowanie dróg z funduszu dróg 

samorządowych na główny projekt w układzie dwuletnim na ulicę Polną w Iwinach i dwa projekty 

mniejsze drugi etap ulicy Świętego Krzyża w Siechnicach i ulica Cedrowa w Radwanicach. 

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play nie wydał opinii do projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 
Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/294/20 z dnia 10 grudnia 2020 r. 

zmieniający uchwałę budżetową na rok 2020 Gminy Siechnice głosowało 17 radnych, 4 radnych 

wstrzymało się. 

Wyniki imienne: ZA (17) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Arkadiusz Marek Krzyżanowski, Michał Młyńczak, 



Małgorzata Mokrowska, Karolina Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, Jolanta Olczak, 

Maria Sulikowska, Elżbieta Świech, Danuta Ziobrowska WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Jakub Kłosiński, Alina 

Kłosowska, Marcin Rorat, Anna Schindler. 

Ad.5. Wnioskodawcą projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Siechnice jest burmistrz. 

Skarbnik Krystyna Chmura przekazała o wniesienie poprawki autorskiej jaką zgłosiła przy omawianiu 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową. W punkcie pierwszym należy wpisać wartość poręczenia 

zgodnie z przedłożonym harmonogramem do łącznej maksymalnej wartości 21 902 500,00 zł.  

W punkcie trzecim w pozycji 1.1.1.2 załącznika nr 2 zwiększyć plan wydatków o kwotę 601 345,22 zł. 

Pozostałe wartości nie ulegają zmianie. Natomiast dodaje się pkt. 5 w załączniku nr 3 zmiany 

dostosowujące treść odpowiednio do kwot wskazanych w załączniku nr 1 i 2, bo w załączniku nr 1 ulega 

zmianie wysokości poręczenia, wysokość deficytu, wysokość źródeł finansowania a w załączniku nr 2 w 

sprowadzane są informacje odnośnie tych innych tytułów dłużnych i dokapitalizowanie SISK. 

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play nie wydał opinii do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/295/20 z dnia 10 grudnia 2020 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Siechnice głosowało 

15 radnych, 6 radnych wstrzymało się. 

Wyniki imienne: ZA (15) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Anna Kozłowska, Arkadiusz Krzyżanowski, Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, 

Karolina Mońca, Piotr Nowiński, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Elżbieta Świech, Danuta Ziobrowska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Łukasz Kropski, Katarzyna Nowak-Pokorny, 

Marcin Rorat, Anna Schindler. 

Ad.6. Wnioskodawcą projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad wnoszenia, cofania  

i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Burmistrza Siechnic jest burmistrz. 

 Sekretarz Barbara Kosterska podkreśliła, że uchwała jest wynikiem prawa handlowego i daje 

uprawnienia Radzie Gminy do akceptowania woli zbywania udziałów i akcji. Ustawa o gospodarce 

Komunalnej odsyła do zasad gospodarowania mieniem państwowym i w artykule od 15 do 16. Zasady 

są ściśle określone i należy je dostosować uchwałą rady. W uchwale jest też uregulowane upoważnienie 

dla pana burmistrza do cofania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego, gdzie jest 

akcjonariuszem lub udziałowcem. W przedłożonym projekcie uchwały dokonuje się autopoprawkę 

wynikającą z wniosku radnego Łukasza Kropskiego zgłoszonego na posiedzenia komisji budżetu  

i finansów. Paragraf 4 otrzymuje brzmienie: „o każdym wniesieniu, cofaniu i zbyciu udziałów Burmistrz 

Siechnic informuje Radę Miejską w Siechnicach na najbliższej sesji Rady następującej po wniesieniu, 

cofnięciu lub zbyciu udziałów. Informacja zawiera dane o ilości oraz wartości wniesionych, cofniętych 

lub zbytych udziałów, a także wskazanie do jakiej spółki zostały wniesione, jakiej spółce zostały cofnięte 

lub w jakiej spółce zostały zbyte. 

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie opiniował projektu uchwały. 

Radny Łukasz Kropski podziękował za przychylne ustosunkowanie się do jego wniosku  

z komisji i autopoprawka w pełni go zadowala. 



Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/296/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 

Burmistrza Siechnic głosowało 18 radnych, 3 radnych wstrzymało się. 

Wyniki imienne: ZA (18) Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Roman Kasprowicz, Jakub Kłosiński, Alina 

Kłosowska, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Arkadiusz Krzyżanowski, Michał Młyńczak, Małgorzata 

Mokrowska, Karolina Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, Marcin Rorat, Anna Schindler, 

Maria Sulikowska, Elżbieta Świech, Danuta Ziobrowska WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Andrzej Dulski, Wiesław 

Juryta, Jolanta Olczak. 

 Ad. 7. Wnioskodawcą projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Siechnice” jest Przewodniczący Rady. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sylwester Graczyk przekazał, że w regulaminie dostarczania 

wody i odbioru ścieków ulegają zmianie w rozdziale 7 paragrafy 13 i w rozdziale 8 paragraf 16  

w związku ze zmianą ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Powyższe paragrafy muszą zostać dostosowane do zapisów ustawowych.   

Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie wydał opinii do projektu uchwały. 

Łukasz Kropski zapytał odnośnie odmowy wydania przez gminę warunków przyłącza do sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej powołując się na par. 13 ust. 2 par. 16 ust, 2 regulaminu.  

 Burmistrz Milan Ušák wyjaśnił na komisji radnemu, jeżeli chce poznać szczegóły to powinno to 

być przedmiotem kontroli komisji rewizyjnej, która ma w planie pracy na ten rok kontrolę Zakładu 

Gospodarki Komunalnej. Rozumiem, że kontrola się przesunęła ze względu pandemię. 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sylwester Graczyk podkreślił, że zgodnie  

z realizowanymi opracowaniami przeprowadzono etap drugi. Na dzień dzisiejszy wody jest 

wystarczająco dla potrzeb istniejących odbiorców, natomiast przyłączenie następnego odbiorcy 

pogorszy warunki zaopatrzenia w wodę i odbiór ścieków. Odmowy przyłącza z reguły wydawane są przy 

większych inwestycjach. Zlecane są opracowania do biologicznej możliwości zaopatrzenia  

i dostawy wody pod zgłoszoną inwestycje i na tej podstawie są wydanie warunku przyłącza. Przyczyną 

do odmowy wydania warunków jest brak sieci na obszarze przylegającym do planowanej inwestycji lub 

pogorszenie warunków odbioru wody dla istniejących odbiorców. Najgorsza sytuacja i największe 

problemy z zaopatrzeniem występują w rejonie Radomierzyc, Żernik Wrocławskich oraz Iwin. 

Radny Łukasz Kropski – zapytał czy opracowania, o których mowa uwzględniają moce 

produkcyjne tylko z naszego zakładu czy dostawców zewnętrznych. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sylwester Graczyk - opracowania te obejmują wszystkie 

możliwości zaopatrzenia w wodę. Czyli możliwości z wodociągu MPWiK i PPO Siechnice. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/297/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Siechnice” głosowało 16 radnych, 5 radnych wstrzymało się. 

Wyniki imienne: ZA (16) Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Roman Kasprowicz, Jakub Kłosiński, Alina 

Kłosowska, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, Karolina 

Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, Marcin Rorat, Anna Schindler, Maria Sulikowska, 

Danuta Ziobrowska WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Andrzej Dulski, Wiesław Juryta, Arkadiusz Krzyżanowski, 

Jolanta Olczak, Elżbieta Świech. 

Burmistrz Milan Ušák uzupełnił informację o dostawcę MPWiK, iż w lipcu podpisano umowę na 

dosyć niewielkie ilości wody do 250 000 m3 rocznie to zaspokaja potrzeby tam, gdzie woda  



z MPWiK trafia. Natomiast można dywagować, czy MPWiK ma dużo większe możliwości podania gminie 

wody. Należy wziąć pod uwagę budowany w rejonie wałbrzyskich stref aktywności gospodarczych na 

terenie gminy Kobierzyce potężny dwunitkowy wodociąg o przekroju pół metra. Będą to ogromne ilości 

wody, które ograniczają możliwości MPWiK radykalnego zwiększenia gminie podania wody. MPWiK  

w planie 5-letnim inwestycyjnym ma budowę kolejnego bardzo dużego zbiornika infiltracyjnego na 

pograniczu z Siechnicami ponad 8 hektarowego, który da możliwości zwiększenia produkcji wody.  

W środku terenów wodonośnych będą budować ujęcie wody głębinowej w Bierdzanach a także remont 

przerzutów wody modernizacja z kanału, który podaje wodę z Nysy Kłodzkiej do Oławy w Michałowie 

na terenie już województwa opolskiego. Rozwój aglomeracji powoduje, że wszędzie zaczyna się 

problem. Analiza Politechniki obejmuje wszystkie te uwarunkowania. 

Ad 8. Wnioskodawcą Projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie „Wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z/s w Świętej Katarzynie na lata 2020-2027” jest burmistrz. 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Sylwester Graczyk podkreślił, iż nie będzie można 

uzyskać dofinansowania i nie będzie można aplikować o środki, jeżeli plan inwestycyjny spółki będzie 

niezgodny z zadaniami, które są ujęte do realizacji w Aglomeracji Wrocławskiej i Aglomeracji 

Siechnickiej. Zaistniała konieczność dostosowania planu do zapisów w celu zachowania zgodności  

i możliwości aplikowania w przyszłości o środki na realizację tych zadań.  Plan Aglomeracji Wrocławskiej 

został już zatwierdzony przez Radę Miejską Wrocławia natomiast plan Aglomeracji Siechnic jest  

w trakcie procedowania. Spójność powinna być osiągnięta jak najszybciej związku z tym dokonano 

pewnych zmian w celu dostosowania tych inwestycji naszych do już wcześniej zamieszczonych zapisów 

w aglomeracji. 

Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play nie wydał opinii do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/298/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. z/s w Świętej 

Katarzynie na lata 2020-2027” głosowało 14 radnych, 7 radnych wstrzymało się. 

Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Anna Kozłowska, Arkadiusz Krzyżanowski, Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, 

Karolina Mońca, Piotr Nowiński, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Danuta Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ 

SIĘ (7) Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Łukasz Kropski, Katarzyna Nowak-Pokorny, Marcin Rorat, Anna 

Schindler, Elżbieta Świech 

Ad.9. Projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyznaczenia aglomeracji Siechnice. 

Wnioskodawca: Burmistrz Siechnic. Referuje: Burmistrz Siechnic. Opiniuje: Komisja Gospodarcza i 

Rozwoju Gminy, Klub Radnych Gmina Fair Play, Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość. (punkt zdjęto  

z porządku obrad). 

Ad.10. Wnioskodawcą Projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Siechnice na rok 2021 jest burmistrz. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Bryłkowska-Hehn poinformowała, że ustawa 

nakłada na gminę obowiązek przeciwdziałania uzależnieniom i przejawom patologii społecznej. 

Obowiązkiem Gminy jest uchwalanie programów w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom i 

przejawom patologii społecznej związanej z nadużywaniem alkoholu i stosowaniem środków 



psychoaktywnych. Z uwagi na połączenie instytucji zajmującej się problematyką uzależnień od alkoholu 

– PARPA oraz instytucji realizujące zadania w obszarze narkomanii – Krajowego Biura ds. Narkomanii 

programy, które dotychczas funkcjonowały osobno w tym roku są w jednym dokumencie. Będzie 

również możliwość tworzenia programów wieloletnich. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych odbyła 19 posiedzeń, na których przeprowadziła rozmowy dyscyplinujące  

i motywujące. Skierowała wnioski do sądu oraz na badanie stopnia uzależnienia. W tym roku odbył się 

również zakup kontrolowany, działania podejmowane są raz na 2-3 lata. Komisja obecnie prowadzi 

rozmowy ze wszystkimi sprzedawcami w zakresie przeprowadzonej kontroli. Punkt Konsultacyjny działa 

w formie zdalnej. Kontynuacja działań w 2021 roku to działania profilaktyczne w szkołach. Obecnie z 

uwagi na Covid szkoły nie funkcjonują, ale kiedy wrócą do normalnej nauki to takie działania będą 

podejmowane. Punkt Konsultacyjny działa w część. Część specjalistów prowadzi konsultacje online. 

Sygnowane są środki na budowę i rozbudowę świetlicy profilaktyki środowiskowej na terenie gminy 

jest to zadanie wpisane w przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Świetlice jako środowiskowe działały do 

2015 roku. W wyniku kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego świetlice nie spełniły standardów 

lokalowych i zostały przekształcone na placówki wsparcia. Planowane jest utworzenie i dofinansowanie 

takich placówek. Zgodnie z ustawą byłyby prowadzone działania profilaktyczne dla dzieci i młodzieży. 

W związku z dużą ilością interwencji w środowisku wobec osób uzależnionych i współuzależnionych nie 

tylko od alkoholu i środków psychoaktywnych, ale ze zwiększającą się ilością zaburzeń psychicznych 

planowane jest utworzenie grupy złożonej z psychologa, psychiatry i w zależności od potrzeby 

pracownika socjalnego czy pracownika służby zdrowia jak również policji. Wszelkie działania 

profilaktyczne, terapeutyczne, prewencyjne będą podejmowane w środowisku. Środki zaplanowane są 

w projekcie budżetu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej na 2021 rok w rozdziałach 85154 i 85153  

i pochodzą z opłat na zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Komisja Oświaty Kultury i Pomocy Społecznej wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Radny Łukasz Kropski poprosił o ujednolicenie zapisów dotyczących dostępności alkoholu na 

terenie gminy. W informacjach o maksymalnej ilość jest podział na alkohol do spożycia na miejscu  

i alkohol do spożycia poza miejscem sprzedaży a w informacjach o liczbie wydanych zezwoleń takiego 

podziału brak. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Bryłkowska-Hehn w związku  

z zapytaniem radnego poprosiła o przyjęcie autopoprawki na stronie 6 programu. 

Punkt 2.5. otrzymuje brzmienie: Ogółem na terenie gminy w 2020 r. wydano zezwoleń (stan na dzień 

31.10.2020 r.) w tym: Handel detaliczny (sklepy): 41 - A (do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo) – 

14, B (od 4,5% do 18% zawartości alkoholu - z wyjątkiem piwa) – 14, C (powyżej 18% zawartości 

alkoholu) – 13, Gastronomia: 6 - A (do 4,5% zawartości alkoholu oraz na piwo) – 3, B (od 4,5% do 18% 

zawartości alkoholu - z wyjątkiem piwa) – 2, C (powyżej 18% zawartości alkoholu) – 1. 

Sekretarz Barbara Kosterska uzupełniła, że projekt uchwały w sprawie liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych zostanie przedłożony na sesję 30 grudnia br. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/299/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Siechnice na rok 2021 głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał 

się. 

Wyniki imienne: ZA (20) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Arkadiusz Krzyżanowski, 



Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, Karolina Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, 

Marcin Rorat, Anna Schindler, Maria Sulikowska, Elżbieta Krystyna Świech, Danuta Ziobrowska. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jolanta Olczak. 

Ad. 11. Wnioskodawcą Projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Siechnice na lata 2021-2023 jest burmistrz. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Bryłkowska-Hehn przekazała,  

że program wynika z obowiązku realizowania zadań własnych gminy, które ustawodawca nałożył 

opracowanie systemu wsparcia, dla rodzin które nienależycie wypełniają swoje funkcje opiekuńczo-

wychowawcze.  W ramach tego programu w części diagnostycznej podane jest, ile tych rodzin na 

terenie gminy korzysta z różnego rodzaju świadczeń pomocowych. Są to rodziny korzystające ze 

świadczeń rodzinnych z funduszu alimentacyjnego, świadczenia wychowawczego, dodatku 

mieszkaniowego, stypendium i karty dużej rodziny. W kolejnej części są dane o ilości osób 

korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. Kolejną częścią programu jest praca asystenta rodziny. 

Realizowany był partnerski program w rodzinie jest moc. Gmina Siechnice była liderem  

a powiat wrocławski partnerem 26 rodzin. Program kończy się sukcesem. Kilkanaście rodzin zostaje 

wyprowadzonych jeszcze z pewnym monitoringiem i dozowaniem czy ta pomoc nie byłaby wskazana. 

W diagnostyce pokazana jest odpłatność za pobyt dzieci w pieczy zastępczej. To nie tylko dzieci, które 

są umieszczone w placówkach są to dzieci w pieczy rodzinnej na terenie gminy, są też dzieci 

umieszczone w rodzinnych formach lub w placówkach. Działania jakie są podejmowane to przede 

wszystkim praca asystentów rodziny, podejmujących postępowanie, aby dzieci z pieczy zastępczej 

wróciły do rodzin biologicznych. Są również warsztaty kompetencji rodzicielskiej na które kierowane są 

dzieci ze szkół oraz z sądu rodzinnego, gdzie gmina ma obowiązek podjęcia działań, gdzie te 

kompetencje w jakiś sposób zostają rodziną przywrócone. W tym roku jako innowacyjne rozwiązania  

w pracy z rodzinami chce wdrożyć środki finansowe pochodzące z budżetu. Znajdują się w rozdziale  

85 504. 

Komisja Oświaty Kultury i Pomocy Społecznej wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/300/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Siechnice na lata 2021-2023 głosowało 

21 radnych. 

Wyniki imienne: ZA (21) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Arkadiusz Krzyżanowski, 

Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, Karolina Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, 

Jolanta Olczak, Marcin Rorat, Anna Schindler, Maria Sulikowska, Elżbieta Krystyna Świech, Danuta 

Ziobrowska. 

Ad. 12. Wnioskodawcą projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie w sprawie uchwalenia 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Siechnice na 2021 rok jest burmistrz. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Bryłkowska-Hehn podkreśliła, że 

koniecznością jest uchwalenie programu w którym będą podejmowania działania profilaktyczne  

i zaradcze wobec tych, którzy doświadczają przemocy, jak również działania prewencyjne wobec tych, 

którzy tę przemoc stosują. Diagnoza oparta jest o procedurę niebieskiej karty. Jest to procedura 

wprowadzona rozporządzeniem. Kiedy zachodzi podejrzenie stosowania przemocy wówczas podjęte są 

działania przez służby mające na celu ograniczenie zjawiska przemocy w rodzinie. Do służb należą: 



policja, pomoc społeczna ochrona zdrowia, oświata i gminna komisja rozwiązywania problemów 

alkoholowych. Procedur niebieskich kart w skali roku podejmowanych jest około 40.  

W sytuacji pandemii niebieskich kart jest więcej i na dzień opracowanie wniosku było już 50%. Cała 

kadra specjalistów wspomaga działania służb, aby z jednej strony osobom, które stosują przemoc  

w jakiś sposób wesprzeć i wdrożyć działania korekcyjno-edukacyjne. Aby wobec osób, które 

doświadczają przemocy pomóc czy to przez poradnictwo czy terapię, czy też skierowanie do ośrodków 

interwencji kryzysowych. Działania, które są podejmowane w ramach procedury niebieskiej karty to 

poradnictwo specjalistyczne i wsparcie finansowe instytucji, pomocy społecznej, policji w ramach 

swoich procedur. 29 listopada br. wszedł przepis, który pozwala Policji w trybie natychmiastowym na 

usunięcie sprawcy z zajmowanego lokalu bez względu na czy jest właścicielem czy nie. Do tej pory osoby 

doświadczające przemocy musiały opuszczać lokal. Jeszcze nie ma konkretnych regulacji i nie wiadomo 

jak to się będzie odbywało czy będą to osoby, które będą ubiegały się o mieszkania socjalne. 

Komisja Oświaty Kultury i Pomocy Społecznej wydała pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Radna Anna Małgorzata Schindler zapytała o liczbę osób, w gminie które, mają założoną 

niebieską kartę. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna Bryłkowska-Hehn odpowiedziała, że 

na dzień dzisiejszy prowadzonych czynnych niebieskich kart jest 56. Prowadzone są w różnych okresach 

i niektóre prowadzone są od 3 lat. 

Za podjęciem uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XXXV/301/20 z dnia 10 grudnia 2020 r.  

w sprawie w sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie w Gminie Siechnice na 2021 rok głosowało 21 radnych. 

Wyniki imienne: ZA (21) Andrzej Dulski, Piotr Gądziński, Barbara Jarząbek, Wiesław Juryta, Roman 

Kasprowicz, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Anna Kozłowska, Łukasz Kropski, Arkadiusz Krzyżanowski, 

Michał Młyńczak, Małgorzata Mokrowska, Karolina Mońca, Katarzyna Nowak-Pokorny, Piotr Nowiński, 

Jolanta Olczak, Marcin Rorat, Anna Schindler, Maria Sulikowska, Elżbieta Świech, Danuta Ziobrowska 

Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz zwrócił się do przewodniczących komisji o rozpoczęcie prac 

nad planami pracy komisji na 2021 rok.   

Przewodniczącego Rady zakończył obrady sesji o godz. 09:30. 

Ad. 13. Interpelacje i zapytania radnych- w formie pisemnej. 
Ad. 14. Wolne wnioski - w formie pisemnej. 

Przygotował(a): Irena Pietrzak 

  


